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Połowę - a nie jak dotychczas 30% - pobieranej od handlujących opłaty targowej zatrzyma w
swojej kieszeni nowy dzierżawca iławskiego targowiska. Iławscy radni dzisiaj (28
października) podjęli uchwałę w tej sprawie. Jak argumentowała zastępca burmistrza
Dorota Kamińska, jest ona konieczna, bo na dotychczasowych warunkach nikt nie chciał
podjąć się zarządzania tzw. ryneczkiem.

Jak informowaliśmy już na infoilawa.pl, wraz z końcem października dobiega końca umowa miasta z
Gminną Spółdzielnią "Samopomoc Chłopska", wypowiedziana przez ten drugi podmiot z racji
nieopłacalności przedsięwzięcia, jakim jest dzisiaj zarządzanie miejskim targowiskiem.

By zachęcić potencjalnych nowych administratorów współpracą, miasto zaproponowało
podwyższenie pobieranej przez operatora prowizji od opłaty targowej: z 30 do 50%. Rada Miejska w
Iławie dzisiaj (28 października) wyraziła na to zgodę, podejmując stosowną uchwałę. 19 radnych było
"za", jedynie Ryszard Foryś i Martyna Wyżlic wstrzymali się od głosu. 

Przed głosowaniem głos zabrał pierwszy z wymienionych członków iławskiej rady. Ryszard Foryś
chciał się dowiedzieć, ile w tym roku zarobił na zarządzaniu targowiskiem inkasent. Jak
wynika z odpowiedzi udzielonej przez Skarbnik Miasta Joannę Wiśniewską, dopłacił do interesu.
Podczas gdy przychód kształtował się na średnim miesięcznym poziomie około 4,7 tysiąca złotych,
koszty wynosiły 13. Ten sam radny PiS dociekał też, kto będzie nowym zarządcą i czy zmienią się
opłaty pobierane od handlujących. Jak się okazało, w pierwszym przypadku ciekawości nie można
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zaspokoić przez RODO - miasto, owszem, prowadzi już w tej sprawie rozmowy, ale ponieważ do ich
finalizacji w postaci podpisania umowy jeszcze nie doszło, nie jest to informacja publiczna. Z kolei
handlujących można uspokoić - pobierane od nich opłaty za zajmowaną powierzchnię sprzedażową
nie ulegną żadnym zmianom. Ryszard Foryś przypomniał jeszcze, że stan targowiska pozostawia
wiele do życzenia, choćby brak toalety o właściwym standardzie jest nie do zaakceptowania. Tutaj
Dorota Kamińska poinformowała, iż wkrótce zostaną udostępnione toalety przenośne, zaś szersza
analiza dotycząca zasadności inwestowania w iławskie targowisko dużych środków, jest nadal w
toku. Chodzi o przedstawione już na infoilawa.pl argumenty, dotyczące głównie konkurencji z
"sieciówkami" i dużymi marketami, na jaką są tutaj skazani handlujący oraz o niełatwe do spełnienia
warunki w zakresie współfinansowania ewentualnej modernizacji targowiska - trzeba byłoby
zapewnić w tym miejscu handel prowadzony przez lokalnych producentów. - Zdarzają się dni, że
na targowisku jest 4 handlujących. A cały teren, około 7 tysięcy metrów kwadratowych,
trzeba utrzymywać, sprzątać, odśnieżać - zwróciła uwagę zastępca burmistrza.

Zainteresowany tematem był również wiceprzewodniczący iławskiej rady Andrzej Rykaczewski.
Pytał, kto może się zgłosić jako potencjalny dzierżawca targowiska i czy zostało to publicznie
ogłoszone, czy też może jest załatwiane "we własnym gronie". Dorota Kamińska zapewniała, iż jest
to kwestia otwarta. Informacja na ten temat widniała przez wymagany okres w wykazie miejskich
nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia. Wciąż zgłosić się może każdy chętny. Po prostu
musieliśmy zmienić zasady tej współpracy, ponieważ na dotychczasowych zasadach nikt nie chce się
tego podjąć - zakończyła wiceburmistrz.

Kto będzie nowym zarządcą iławskiego targowiska - poinformujemy.
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